
 
 

1 Institutrådet ved Institut for Elektroniske Systemer - AAU 
 

 
Medlemmer af institutrådet 
Børge Lindberg (BLi), formand 
Flemming Christensen (FC), VIP 
Anders la Cour Harboe (ALC), VIP 
Lene Tolstrup Sørensen (LTS), VIP 
Troels B. Sørensen (TBS), VIP 
Dorthe Sparre (DSP), A-TAP  
Claus Vestergaard Skipper (CV), T-TAP 
Pelle Andersen (PA), studerende 
 
Afbud 
Nicolai Vinkel Christensen (NVC), studerende 
 
Referent 
Gitte Lynge (GL) 
 
 
 

Referat fra institutrådsmøde onsdag den 30. august 2017 kl. 13.00 – 14.45 
 

 
 
 
Dagsorden for mødet 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Høring vedr. forslag til ændring af universitetets vedtægt (bilag er fremsendt på mail 15.8.2017 af GL) 
3. Studenterudstyrsanskaffelser 2017. Der er indsamlet forslag til udstyrsanskaffelser, som institutrådet 

bedes kommentere (bilag) 
4. Status på laboratorierenovering – herunder ’funktionelle bygningsforbedringer’ og nedsættelse af 

udvalg (bilag) 
5. Orientering om brugertilfredshedsundersøgelse af ITS september 2017 – status v. BLi  
6. MUS med værdi, forslag til fælles initiativer i instituttet 

SU foreslog igangsættelsen af et initiativ, der har fokus på samarbejde mellem sektioner i forbindelse 
med forskningsansøgningsrunder. Fælles initiativer i instituttet sættes på emner til fremtidige SU-møder 

7. Meddelelser 
8. Eventuelt 
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Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt 
 
Ad. 2 Høring vedr. forslag til ændring af universitetets vedtægt 
Følgende kommentarer blev knyttet til forslag om ændring af universitetets vedtægt: 
 
§ 30 Rektor repræsenterer universitetet udadtil og udtaler sig på universitetets vegne. 

Foreslås ændret til: ”Rektor repræsenterer universitetet udadtil og udtaler sig om universitetets forhold 
som helhed.” 

§ 32 Rektor kan pålægge medarbejdere at løse bestemte opgaver. Det videnskabelige personale har 
forskningsfrihed inden for deres eget faglige ansættelsesområde og kan i overensstemmelse hermed forske 
frit inden for universitetets forskningsstrategiske rammer i den tid, hvor de ikke er pålagt opgaver. Dog må 
det videnskabelige personale ikke over længere tid pålægges opgaver i hele deres arbejdstid, således at de 
reelt fratages deres forskningsfrihed. 

Formuleringen ”inden for deres eget faglige ansættelsesområde” er problematisk da forskningsområder 
ændrer sig over tid, uden at ansættelsesområder opdateres tilsvarende. 
Det foreslås derfor, at formuleringen ændres til ”Det videnskabelige personale har forskningsfrihed og kan 
forske frit inden for universitetets forskningsstrategiske rammer i den tid, hvor de ikke er pålagt opgaver.”, 
hvilket i øvrigt er i overensstemmelse med formuleringen i Universitetsloven. 
 
§ 60 Institutlederen har bl.a. følgende opgaver: 
2) at levere relevant, forskningsbaseret undervisning … 
 
Der foreslås følgende ændring: ”Institutlederen skal sikre levering af relevant, forskningsbaseret 
undervisning…” 
 
§ 80 Institutrådet sammensættes af 5 medlemmer. Institutlederen er født medlem af og formand for rådet. 
2 medlemmer vælges af og blandt det videnskabelige personale, herunder ansatte ph.d.-studerende, 1 
medlem vælges af og blandt det teknisk-administrative personale, og 1 medlem vælges af og blandt de 
studerende. Repræsentanter for det videnskabelige og det teknisk-administrative personale vælges for 4 år 
ad gangen, og repræsentanter for de studerende vælges for 1 år ad gangen. 
 
Det foreslås, at et institutråd ikke nødvendigvis skal sammensættes af 5 medlemmer, da det kan være 
vanskeligt at varetage de nødvendige faglige og geografiske hensyn med så få rådsmedlemmer. Det 
foreslås, at det fortsat er institutleder, som ud fra det enkelte instituts særlige behov beslutter antallet af 
institutrådsmedlemmer. 
 
§ 94 Et studienævn sammensættes af max. 8 medlemmer efter dekanens bestemmelse. Halvdelen af 
medlemmerne vælges af og blandt det videnskabelige personale, herunder ansatte ph.d.-studerende, og 
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halvdelen af medlemmerne vælges af og blandt de studerende. Repræsentanter for det videnskabelige 
personale vælges for 4 år ad gangen, og repræsentanter for de studerende vælges for 1 år ad gangen. 
 
Det foreslås, at det fortsat er dekanen, som ud fra det enkelte fakultets særlige behov beslutter antallet af 
studienævns-medlemmer. 
 
Ad. 3 Studenterudstyrsanskaffelser 2017 
Der er indsamlet forslag til udstyrsanskaffelser, som institutrådet bedes kommentere 
Opdateret regneark med beslutninger om anskaffelser fremsendes sammen med referatet. 
 
Ad. 4 Status på laboratorierenovering – herunder ’funktionelle bygningsforbedringer’ og nedsættelse af 
udvalg 
Der kommer et udspil fra arkitektfirmaet, som vi skal tage stilling til. Rådgiver skal være på plads, før BLi vil 
nedsætte brugergruppe på instituttet. 
 
Ad. 5 Orientering om brugertilfredshedsundersøgelse af ITS september 2017 – status v. BLi  
Undersøgelsen afvikles 26. september. Undersøgelsen sendes på mail til 1.000 TAP, 1.500 VIP og 2.500 
studerende. Senere gentages undersøgelsen med et tilsvarende antal respondenter – dog med nye denne 
gang. 
 
Ad. 6 MUS med værdi, forslag til fælles initiativer i instituttet 
SU foreslog igangsættelsen af et initiativ, der har fokus på samarbejde mellem sektioner i forbindelse med 
forskningsansøgningsrunder. Fælles initiativer i instituttet sættes på emner til fremtidige SU-møder 
ALC fortalte, at Automation har gået øvelsen igennem og har afdækket idéer. Det blev aftalt at ALC vil 
undersøge, om institutrådet må se, hvad der kom ud af dette arbejde og om rådet kan bruge materialet 
som udgangspunkt for en diskussion. 
 
Ad. 7 Meddelelser 
Der blev udtrykt ønske om, at der informeres om ny sektion – evt. i et nyhedsbrev. 
 
SDU har opslået 5 lektorater inden for robottics. En af vore lektorer har søgt og fået et af disse. 
 
Studenteroptaget blev gennemgået. Elektronik har ikke haft et godt optag og er gået tilbage i forhold til 
sidste år. Elektronikuddannelserne i Aarhus har haft til sammenligning haft et højere optag end sidste år. 
Robottics og uddannelser i København har status quo eller lidt stigende optag. Der blev udtrykt bekymring 
for, om de studerende, der tidligere søgte ind på elektronik, nu i stedet vælger robottics. 
 
Ad. 8 Eventuelt 
Der var ikke noget til eventuelt. 
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